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Z á p i s n i c a 
zo zasadnutia Finančnej komisie pri Mestskom zastupiteľstve          

mesta Spišská Nová Ves zo dňa 25. apríla 2024 
 
Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 
Program:   

1. Úvod 
2. Návrh 1. zmeny rozpočtu mesta v roku 2024 
3. Vyradenie majetku mesta 
4. Rôzne 
5. Záver 

 
1. Úvod – prítomných privítal predseda Mgr. Rastislav Javorský. Privítal aj zástupcov mesta, 
a to zástupcu primátora a hlavného kontrolóra mesta. 
 
2. Návrh 1. zmeny rozpočtu mesta v roku 2024 – ved. fin. oddelenia informovala 
prítomných o pripravenej zmene už na predchádzajúcom zasadnutí komisie. Po zasadnutí komisie 
výstavby bol oddelením výstavby a dopravy spracovaný návrh na 1. zmenu rozpočtu. O príprave 
realizácie investícii informoval Ing. Peter Susa, zamestnanec oddelenia výstavby a dopravy. 
Mgr. Rastislav Javorský: navrhol, aby sa do komentára prvku 5.2.2 Realizačné PD a štúdie 
doplnil text týkajúci sa externého stavebného a autorského dozoru počas realizácie stavieb. 
K prioritným investíciám sa vyjadrí komisia výstavby opätovne na svojom zasadnutí. 
Keďže v rozpočte mesta je na financovanie výdavkov, hlavne investícií, čoraz menej peňazí, je 
potrebné sa zamyslieť odkiaľ získať viac príjmov alebo ako znížiť bežné výdavky. Príjmovú časť 
rozpočtu by mohla posilniť parkovacia politika mesta. Napr. zavedenie rezidentského parkovania, 
riešenie parkovania dodávok a tiež by sa uvoľnili parkovacie miesta. Odstránili by sa z parkovísk 
dlhodobo zaparkované vozidlá. Ďalším príjmom sú nájmy, aj keď sa cenníky schvaľovali tento 
rok, bolo by vhodné sa prenájmom venovať naďalej. 
Požiadal prednostu, aby dal spracovať súpis prenajatého majetku s uvedením výšky 
súčasného a s návrhom zvýšeného nájomného za jednotlivé objekty, priestory a pod.  
Najvyššie výdavky, podľa vyjadrenia Mgr. Javorského, sú na prevádzku mestskej verejnej 
dopravy a v školstve. Naša mestská doprava v porovnaní s ostatnými mestami na Východe odjazdí 
najviac km ročne. Napr. v Trebišove je to 80 tis. km za rok, v Rožňave 45 tis. km, 
v Michalovciach 456 tis. km, v Košiciach 13 mil. km, ale to je veľké mesto. V Sp. Novej Vsi 
najazdia mestské autobusy ročne 487 tis. km. Ročne mesto dopláca približne 800 tis. eur. Aká 
bude cena po ukončení súťaže? 
Ing. Jozef Gonda: bude vyššia, približne 1 700 tis. eur budú  náklady na prevádzku. Z toho mesto 
bude financovať stratu, t. z. čiastku po odpočítaní výnosov. 
Ing. Ľubomír Pastiran: súťaží sa cena na 1 km. Odhadnúť cenu do budúcna je veľmi ťažké, vždy 
to bude len orientačná cena. Všetko závisí aj od typu autobusov, či sú ekologické, elektrické 
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(všetky sú drahšie, ako tie klasické), pretože aj odpisy sa premietajú do ceny. Ak by boli autobusy 
obstarané cez projekty, odpisy by sa vypočítavali len z 10 % (spolufinancovanie). Teraz sú ročné 
odpisy 25 tis. eur. Čo sa týka km, už teraz sa prejazdí o 70 tis. km menej ako v predchádzajúcich 
rokoch (2022). 
Mgr. Rastislav Javorský: navrhuje obmedziť mestskú dopravu a využiť prímestskú. 
Ľuboš Šuca: sa opýtal, či si mesto nemôže založiť svoju spoločnosť na prevádzku MVD. 
Ing. Ľubomír Pastiran: odpovedal, že lacnejšia prevádzka to nebude. 
Ing. Jozef Gonda: lepším riešením by bolo, ak by mesto získalo autobusy z projektov a prenajalo 
prevádzkovateľovi MVD. 
Mgr. Rastislav Javorský: hovoril o tom, že každým rokom sa na školstvo z rozpočtu mesta 
dopláca viac. Rozdiel je medzi jednotlivými školami a predškolskými zariadeniami  vo výdavkoch 
na jedného žiaka. Bude o týchto veciach konzultovať s vedúcou oddelenia školstva. Podľa 
tabuliek, ktoré predložila riaditeľka SŠZ bol doplatok mesta z VZ (okrem podielových daní) na 
MŠ, DJ a školské jedálne pri MŠ v roku 2022 1 141 tis. eur, v roku 2023 už 1 497 tis. eur.  
Upozornil, že poslanci by nemali vstupovať do riadenia školských a predškolských zariadení, ale 
pýtať sa, prečo sú vysoké náklady, môžu. 
JUDr. Radka Romaňaková: pripomenula, že rozdiely medzi MŠ boli aj budú, je to plošný 
problém, niektoré faktory nevieme ovplyvniť. Budovy sú veľké, počet detí je daný normami, 
priestory sa nedajú oddeliť, zatvoriť a priestory len temperovať. Rozdiel je v počtoch detí, vo 
výmerách ( m2 ),  vysoké sú aj mzdové výdavky. Ich objem závisí od vekovej štruktúry 
zamestnancov, od dosiahnutého vzdelania a tiež od prijatých legislatívnych zmien. V roku 2023 sa 
mzdy zvyšovali 2 krát. V MŠ pracuje 259 zamestnancov, z toho asi 140 je pedagogických.  Pri 
spotrebe energií, napriek nižšiemu odberu, je nárast výdavkov, a to z dôvodu vyšších cien. Ďalším 
faktorom ovplyvňujúcim sumu výdavkov na dieťa je klesajúci počet detí. Ak bude počet detí nižší 
aj od septembra 2024, bude otvorených menej tried. 
Mgr. Rastislav Javorský: sa pýtal na školské jedálne pri MŠ. Každá MŠ má aj školskú jedáleň, 
okrem MŠ I. Krasku, ktorá odoberá stravu z MŠ Hanulova ul. Je to finančne náročné, čím menšia 
MŠ, tým väčšia strata. 
JUDr. Radka Romaňaková: stravovanie pre deti musí spĺňať určité hygienické normy, je to 
prísny režim, jedlo sa podáva niekoľkokrát denne. Netreba zabúdať, že deti v MŠ sa učia aj 
stravovacím návykom. Distribuovať stravu z jednej ŠJ do všetkých MŠ by bolo náročné. 
Povedala, že je otvorená debate, z ekonomickej stránky by to možno bolo výhodné, ale z napr. 
hygienickej nie. Všetci zamestnanci ŠJ by sa nemohli prepustiť, keďže výdaj stravy a obsluha... 
musí byť zabezpečená. 
Ľuboš Šuca: sa opýtal koľko ušetríme, ak zatvoríme ŠJ. Variť sa musí inde, treba porozmýšľať, či 
to má zmysel. Mzdové výdavky tvoria až 77 % všetkých výdavkov. 
 Mgr. Rastislav Javorský: upozornil, že v MsZ podá návrh na uznesenie, aby bola vypracovaná 
štúdia, analýza s návrhom riešenia na zníženie výdavkov mesta pre MŠ. Možným riešením by 
bolo začleniť jednu, dve  MŠ k ZŠ, alebo všetky MŠ pod jednu MŠ. Školským zariadeniam, 
ktorých zriaďovateľom nie je mesto sa poskytuje to, čo mesto dostane v podielových daniach a nič 
sa nedopláca. Potom by bolo výhodné mať súkromné zariadenia. 
Mgr. Peter Bednár: pripomenul, že nie všetky rodiny majú financie na súkromné zariadenia, 
keďže poplatky sú vysoké, treba brať do úvahy aj sociálny rozmer. Opýtal sa riaditeľky SŠZ prečo 
je % nárast výdavkov v jednotlivých MŠ tak rozdielny. 
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JUDr. Radka Romaňaková: v tabuľkách sú uvedené všetky výdavky, aj s údržbou a opravami. 
V niektorých zariadeniach sú potrebné opravy väčšieho objemu. 

Mgr. Peter Bednár: požiadal riaditeľku SŠZ o doplnenie tabuliek o ďalší stĺpec, v ktorom 
budú výdavky očistené od údržby a opráv, aby objem výdavkov na jedno dieťa nebol skreslený. 
Hovoril o tom, či nezaviesť strop na doplatok MŠ zo strany mesta. 
JUDr. Radka Romaňaková: pripomenula, že začleniť MŠ do ZŠ nie je také jednoduché. Je treba 
požiadať o vyradenie a opätovné zaradenie do siete škôl a školských zariadení, to sa musí do 
marca príslušného kalendárneho roka, aby boli v prevádzke od septembra. V tomto roku sa to už 
nestihne tak, aby boli zaradené do siete od 1.1.2025. 
Ing. Iveta Topoliová: informovala o tom, že z hľadiska účtovníctva, rozpočtu je to najvhodnejšie 
od 1.1. Pripomenula, že financovanie MŠ sa má od 1.1.2025 meniť. Zatiaľ sa nevie, čo prejde pod 
štát a čo bude naďalej financovať mesto. Odporúča počkať. 

3. Návrh na vyradenie neupotrebiteľného majetku – vedúca fin. oddelenia informovala 
o návrhu na vyradenie majetku mesta v sume 311 336,44 eur, majetku v správe ZŠ Nejedlého ul. 
celkom za 33 198,33 eur a ZŠ Komenského ul. v hodnote 75 997,45 eur. Jedná sa o drobný 
majetok, ktorý je poškodený, neupotrebiteľný, morálne a fyzicky zastaraný. Sú to učebné 
pomôcky, majetok v ŠJ, inventár a samostatný hnuteľný majetok. Mesto dáva návrh na vyradenie 
softvéru v OC 108 tis. eur, počítačovej techniky v OC 118 tis. eur, inventára a drobného majetku. 
Jedná sa o majetok nadobudnutý v rokoch 2005 až 2019.  
 
4. Rôzne – ved. fin. oddelenia podala informáciu o správe z inventarizácie za rok 2023. Je to 
informatívna správa, ktorá bude predložená na rokovanie MsZ a poslanci ju berú na vedomie. 
Proces inventarizácie prebiehal vo viacerých etapách. Dokladovou inventúrou boli 
prekontrolované napr. všetky pohľadávky, záväzky, finančné investície, bankové účty, rezervy, 
opravné položky, obstaranie investícií a časť podsúvahových účtov. Inventarizácia majetku 
zahŕňala napr. dlhodobý hmotný a nehmotný majetok, drobný majetok, materiálové zásoby. 
V správe sa konštatuje, že neboli vykázané manká, príp. škody na majetku. 
 
 Finančná komisia odporúča poslancom MsZ: 
 

1. Schváliť návrh 1. zmeny rozpočtu mesta v roku 2024. 
2. Zobrať na vedomie Správu o výsledku inventarizácie majetku mesta za rok 2023. 
3. Schváliť návrh na vyradenie neupotrebiteľného majetku mesta a ZŠ na ul. Z. 

Nejedlého a Komenského ul. 
 
 
 
 
Zapísala: Ing. Iveta Topoliová, gestor 
   

 

 

 

        Mgr. Rastislav Javorský 
                 predseda finančnej komisie 


